
NOWINKI NA PIĄTKĘ

WWW.JUNIORMEDIA.PL PARTNERORGANIZATOR
PROJEKTU

Szkoła Podstawowa nr 5 w Czeladzi
Lwowska 2
41-253, Czeladź

Numer 1 09/19

Zapraszamy na pierwszy numer szkolnego miesięcznika!

W NUMERZE: CYTAT MIESIĄCA

AKTUALNOŚCI Z
ŻYCIA SZKOŁY
SZKOŁA PO
WAKACJACH...
KĄCIK KULINARNY
AKCJA "SPRZĄTANIE
ŚWIATA"

Nie idź za mną, bo nie
umiem prowadzić. Nie idź
przede mną, bo mogę za
Tobą nie nadążyć. Idź po
prostu obok mnie i bądź

moim przyjacielem.

                   Albert Camus

                                                  W TYM NUMERZE:
Szkoła po wakacjach
Aktualności z życia szkoły
Kącik kulinarny
Nauczyciel z pasją
Szkolni sportowcy
Warto to przeczytać! - ciekawe książki dla uczniów klas 1-3 i 4-8
Wywiady z pierwszoklasistami i przewodniczącym szkoły
Ciekawostki
Redakcyjne konkursy

                                    REDAKCJA:
 Redaktor naczelny:
 mgr Martyna Ziółkowska 
 Redaktorzy tematyczni:
 Jakub Przybyłowski
 Estera Matyja-Garbiec
 Lena Smetaniuk
 Olga Dziedzic
 Dominika Bienias
 Ola Dubiel
 Julian Grad 
 Emilia Hadas
 Nataniel Jakubik
 Obsługa techniczna:
 Jakub Przybyłowski
 



www.dziennikzachodni.plDziennik Zachodni | Numer 1 10/2019 | Strona 2  

WWW.JUNIORMEDIA.PLNOWINKI NA
PIĄTKĘ

       SZKOŁA PO WAKACJACH     
              

Od pierwszego września mogliśmy zauważyć zmianę w
wyglądzie szkolnych korytarzy. Metamorfozie podległy również
klasy oraz łazienki w części budynku przeznaczonego dla klas
I-III. Ale to nie wszystko!

Wraz z pierwszym dzwonkiem uczniowie mogli wygodnie
rozsiąść się na szarych i zielonych kanapach. Zostały one
umiejscowione na korytarzach szkoły.Mogliśmy również
zagrać w piłkarzyki na nowych stołach do gry. Na przerwach
są nieustannie oblegane. Trzeba również dodać, że we
wszystkich klasach znajdują się tablice interaktywne. W dwóch
z nich znajdują się monitory interaktywne ufundowane ze
środków unijnych. 

Przechodząc do części szkoły klas I-III dostrzeżemy
wyremontowane klasy. 

Natasza Ponikiewicz, Wiktoria Stasiak

PAŹDZIERNIK PEŁEN WRAŻEŃ...

10- 15. 10. 2019r. - polsko-niemiecka wymiana młodzieży
11. 10. 2019r. - premierowe wydanie szkolnego miesięcznika
NOWINKI NA PIĄTKĘ 
14. 10. 2019r. - Święto Edukacji Narodowej
24. 10. 2019r. - "MUSICAL SP 5 MUSIC AND DANCE" w Kopalni
Kultury o godzinie 17.00
31. 10. 2019r. - Uroczystość Pasowania na Pierwszoklasistę

DO KOŃCA PAŹDZIERNIKA CZEKAMY NA PRACE KONKURSOWE:
LOGO MIESIĘCZNIKA "NOWINKI NA PIĄTKĘ" - klasy młodsze
ZDJĘCIA " ZŁOTA POLSKA JESIEŃ" - klasy starsze

JUŻ 08 LISTOPADA 2019r. KOLEJNY NUMER "NOWINEK NA PIĄTKĘ"

AKTUALNOŚCI Z ŻYCIA SZKOŁY

.

                     TANECZNE CIEKAWOSTKI

Czy wiesz, że tango zaliczano dawniej do tańców
latynoamerykańskich, natomiast obecnie jest to taniec standardowy.
Czy wiesz, że nazwa foxtrot pochodzi od nazwiska aktora Harryego
Foxa.
Czy wiesz, że w tańcu towarzyskim głowa partnerki i partnera w
większości figur skierowana jest w lewo. 

                                                                           

                                                                                       Nataniel Jakubik

.
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                                            KĄCIK KULINARNY

         "Herbata z goździkami i  pomarańczową nutą"
Składniki:
- szklanka czarnej herbaty
- 2 goździki
- plaster pomarańczy
- miód
Sposób przygotowania:
Do zaparzonej herbaty dodać goździki, plaster pomarańczy i
odrobinę miodu do smaku. 
Do herbaty pysznej i smacznej polecamy również ciasto. Z nim
z pewnością będzie smaczniej

                 
 
                                Olga Dziedzic   
                                                          
                    

                       "Ciasto marchewkowe po szwedzku"
Składniki:
Ciasto: 

100 ml oliwy 
3 jajka 
2/3 szklanki cukru
szklanka startej suchej marchewki 
szklanka mąki pszennej 
1,5 łyżeczki proszku do pieczenia 
1 łyżeczka cynamonu 

Masa na ciasto:
100 gr. serek Philadelphia (przypomina w konsystencji
polski serek Delfina, to taki serek do chleba bardzo
leciutko solony) 
100 gr. masła w temperaturze pokojowej 
2 łyżeczki cukru waniliowego 
czubata szklanka cukru pudru 

Przygotowanie:
Ciasto:
1. Nastawić piekarnik na 180 stopni.
2. Wysmarować blachę masłem i posypać bułką tartą.
Najlepiej używać blachy okrągłej o średnicy 23 cm lub blachy
prostokątnej o wymiarach 20x28cm.
3. Zetrzeć marchewkę na tarce i odcisnąć z niej sok. 
4. Oddzielić białka od żółtek. Ubić białka na sztywno.
5. Wymieszać porządnie najlepiej mikserem: oliwę, żółtka,
cukier, marchewkę, mąkę, proszek do pieczenia i cynamon.
6. Dodać ubite na sztywno białka do pozostałej masy i
wymieszać łyżką.
7. Wylać na blachę, wstawić do piekarnika i piec 40 - 45
minut. 
Krem:
Zmiksować wszystkie składniki razem. Wstawić do lodówki na
2 godziny.
Po upieczeniu ciasta, ostudzić je i wysmarować masą serową,
a następnie wstawić do lodówki. 
Podając ciasto warto posypać je cynamonem.
                                                                                                   
                                                                       Smacznego!
                                                                    Olga Dziedzic

. .
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                                                           NAUCZYCIEL Z PASJĄ

                                               wywiad z Panem Robertem Jackiewiczem
 J.G: Dzień dobry.                                

  R.J: Dzień dobry.

  J.G: Czy mógłby nam pan opowiedzieć o swojej pasji?
  R,J: Mam pasję od w zasadzie czterech lat, bardzo interesują mnie motocykle i uwielbiam się na     
 nich poruszać.
    J.G: Na czym dokładnie polega to hobby? Czy jeździ pan na jakieś spotkania                         
 motocyklistów? Czy tylko dla przyjemności?
      R.J: Powiem tak, należę do grupy motocyklowej. Grupa, nie mylić z klubem kluby prowadzą
troszeczkę szerszą działalność, są składki, regularne zebrania, są to po prostu większe organizacje.
Grupa jest tworzona na Facebooku, spotykamy się różnie, średnio raz w miesiącu i robimy sobie
wycieczki po Polsce. Często jest tak, że jako grupa motocyklowa bierzemy udział w różnych akcjach
charytatywnych, jeździmy do dzieci i zbieramy zabawki. Szczególnie podobała mi się akcja Moto-
mikołaje, motocykliści przebierają się za świętego Mikołaja, jeżdżą po Śląsku i zatrzymują się przy
marketach, jest jeden motocykl większy, który ciągnie przyczepę do której wkładane są dary od
klientów sklepu i prezenty docelowo zawożone są do domu dziecka.
  J.G: Czy ta pasja, zamiłowanie do motocykli rozpoczęło się od jakiegoś konkretnego
wydarzenia?
 R.J: Nie było to wydarzenie bezpośrednio związane z motocyklami, kiedyś nie znałem grup
motocyklowych, nie wiedziałem że organizowane są takie akcje.
Wszystko zaczęło się od tego że, pewnej nocy przyśniło mi się że jechałem na motocyklu, i gdy się
obudziłem to stwierdziłem że muszę mieć motocykl. Mimo tego, że wcześniej uważałem że nie lubię
motocyklistów, uważam że oni to są dawcy organów, jeżdżą żeby się zabić i jest to mało rozsądne i
samolubne. Jednak można powiedzieć, że wtedy się tak obudziłem i stwierdziłem że muszę mieć
motocykl, więc poszedłem do sklepu i kupiłem. Później długi czas myślałem jak uświadomić mojej
małżonce, że takie coś kupiłem zanim ten motocykl przyjdzie. Ale później gdy już wszystkie
formalności były załatwione i miałem ten motocykl to spotkałem innego motocyklistę który opowiedział
mi o tych organizacjach, takich grupach i wchodząc w to środowisko zacząłem obserwować kanały na
Youtube i dowiadywać się więcej na ten temat.
  J.G: Czy taka pasja jest bardzo droga, czy każdego na to stać?
  R.J: To zależy wszystko od motocykla. Powiem tak, na pewno nie jest to na każdą kieszeń i ze
względu na to, że w mojej grupie motocyklowej są osoby, powiedzmy bardziej zamożne to już dawno
zmienili małe motocykle na bardzo duże, ciągle coś udoskonalają, upiększają tak żeby na zlotach
pokazać co zrobili nowego, tu wstawili lampkę, tam jakiś emblemat. Jednak Jeśli chodzi o mnie tak ja
uczę techniki, zatem wiele rzeczy wykonuję samemu, jeżeli ktoś ma zdolności techniczne i potrafi
samemu wykonywać wiele prac to naprawdę nie pochłania to dużo pieniędzy. Sam zakup motocykla
to jest pierwsza rzecz, a później to bardziej dodawanie dodatków, ulepszanie, upiększanie można
wykonać samemu.
  E.H: Z jaką największą prędkością pan jechał na motocyklu?
  R.J: Ja mam małe pojemności motocykla, także moja maksymalna prędkość to 130km/h.
  E.H: Odbywał pan kiedyś jakąś długą podróż, na przykład do innego kraju?
  R.J: Powiem tak, żeby poruszać się między państwami trzeba mieć prawo jazdy kategorii A, której
nie posiadam. W Polsce mogę się poruszać na motocyklu dzięki przepisowi, który pozwala mi
poruszać się na motocyklu do pojemności 125 na kategorię B, która uprawnia do poruszania się
samochodem osobowym. Niestety ten przepis obowiązuje wewnątrz kraju i nie mogę się poruszać za
granicę. Najdłuższa odległość jaką pokonałem to było 300km.
  J.G: Czy zdarzył się panu kiedyś jakiś wypadek na motocyklu?
 R.J: Wiele razy zdarzają się na motocyklu groźne sytuację. Trzeba zawsze mieć czujne oko podczas
jazdy, z tego powodu że, no nie ma co ukrywać nie jesteśmy ochraniani przez żadną blachę i mamy
dużo mniejszy pojazd niż inni. Często jest tak, że ktoś nam zajedzie drogę i trzeba nagle zahamować.
  J.G: Czyli podsumowując: motocykle to niezwykle interesująca, ale niebezpieczna pasja.
  R.J: Zgadza się, można tak podsumować.
  J.G: W takim razie dziękujemy za wywiad.
  R.J: To ja dziękuję.
                                                                                                           Julian Grad i Emilia Hadas

. .
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             II ETAP BIEGÓW                                                                 PRZEŁAJOWYCH

 02.10.2019 w Dąbrowie 
Górniczej odbył się kolejny
etap  biegów sztafetowo-
przełajowych, gdzie poziom był
znacznie wyższy, ponieważ były
drużyny z całego powiatu. W
kategorii dziewczyn z kl. VII-VIII
zajęliśmy drugie miejsce w
powiecie i piąte w rejonie. Jest
to bardzo dobry wynik! 
 Przegraliśmy tylko z klasą
sportową SP13 z Będzina. 
 W kategorii dziewcząt z kl. IV-
VI zajęliśmy czwarte miejsce w
powiecie i dziewiąte w rejonie, a
w kategorii chłopców z kl. IV-VI
pierwsze w powiecie a czwarte
w rejonie. Jesteśmy bardzo
dumni z faktu, iż możemy
godnie reprezentować naszą
szkołę.
 Gratulujemy zwycięzcom i
życzymy dalszych sukcesów!
 
        

                  I ETAP BIEGÓW  PRZEŁAJOWYCH
 27.09.2019 w Parku Grabek odbyły się biegi sztafetowo-
przełajowe.
 Nasza szkoła wypadła bardzo dobrze. Jeżeli chodzi o starsze
dziewczęta z klas VII-VIII to spisały się na medal. Zajęły pierwsze
miejsce wygrywając z SP7 i SP1.
 W składzie: Hanna Wróblewska, Natalia Biernat, Dominika
Bienias, Weronika Lubszczyk, Aleksandra Dubiel i Olga Dziedzic. 
 W kategorii dziewcząt młodszych klas IV-VI zajęliśmy drugie
miejsce, a w kategorii chłopców pierwsze.

                                      SZKOLNI SPORTOWCY
                                                                                                                                                               (autorzy: Dominika Bienias, Weronika Lubszczyk)
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                                  LIBROS LEGAMUS
 Biblioteka szkolna poleca:

Klasy 4-8
 Laini Taylor, "Marzyciel",
 John Green, "Gwiazd naszych wina",
 Nicola Joon, "Ponad wszystko",
 John Flanagan, "Zwiadowcy",
 Marcin Szczygielski, "Weronika i Zombie",
 Lisa McMann, "Sen"

Klasy 1-3 
 Brandon Mulz, "Baśniobór",
 Paweł Beręsewicz, "Tajemnica człowieka z blizną",
 Barbara Kosmowska, Grzegorz Kasdepke, Martin Widmark, "Wielki  
wybuch czyli K. kontra K"
 Helena Willis, "Biuro detektywistyczne Lassego i Mai"
 R.J Palacio, "Cudowny chłopak"

.

                                               KONKURS!!!
 Redakcja "Nowinek na piątkę" ogłasza konkurs na plakat promujący   
wybraną książkę.
 Prace należy składać do końca listopada 2019r. w sali 303A.
 Na zwycięzców czekają nagrody.

                                                                        ZAPRASZAMY!

.
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                   WYWIAD Z PRZEWODNICZĄCYM SZKOŁY -          
                                   Karolem Wyjadłowskim.

J.P: Witaj, jestem redaktorem szkolnej gazetki i mam do Ciebie parę
pytań.
K.W: Dobrze.
J.P: Dlaczego zdecydowałeś się kandydować na przewodniczącego
szkoły?
K.W: To była spontaniczna decyzja, po prostu tak chciałem i tyle.
J.P: Jaki plan działania przygotował samorząd na rok szkolny
2019/20?
K.W: Mamy w planach różne dni tematyczne, np. dzień jakiegoś koloru,
wprowadzenie szczęśliwego numerka i wiele różnych rzeczy, lecz teraz za
wiele nie mogę zdradzić.
J.P: Rozumiem, a jak zareagowałeś na ogłoszenie wyników?
K.W: Byłem lekko zaskoczony, ale w moich myślach chodziło to, że mogę
wygrać te wybory.
J.P: Jakie masz obowiązki jako przewodniczący szkoły?
K.W: No na pewno muszę godnie reprezentować naszą szkołę w różnych
uroczystościach, organizować różne uroczystości szkolne i wiele innych
rzeczy, ale za wiele teraz nie powiem.
J.P: Jaka panuje atmosfera na spotkaniach samorządu?
K.W: Jest miło i ciekawie. Zawsze na spotkaniach coś wymyślamy.
J.P: Dobrze, dziękuję Ci za ten wywiad. Do widzenia.
K.W: Ja też Ci dziękuję i żegnam!
                                                                     
                                                                               Jakub Przybyłowski    

.

.

.

                  Nasza szkoła oczami pierwszoklasistów:   

 W tym roku  48 uczniów rozpoczęło naukę  naszej szkoły w dwóch klasach
pierwszych.
 Klasa 1a jest klasą o profilu językowym, a klasa 1b o profilu artystycznym.
  Dzięki przeprowadzonym wywiadom z uczniami pierwszej klasy,
dowiedzieliśmy się jakie uczucia towarzyszą im wraz z rozpoczęciem nauki.
  Pierwszoklasiści z naszej szkoły uważają, że nie trzeba tu nic zmieniać. 
 Podoba im się wystrój ich sal jak i całej szkoły. Lubią uczących ich
nauczycieli i cieszą się, że przygodę ze szkołą zaczynają razem z
przyjaciółmi z przedszkoli.
 Niestety, ze względu na onieśmielenie pytaniami zadawanymi przez
starszych kolegów najczęściej odpowiadają monosylabami.
WYWIAD:
R: Zaprzyjaźniłaś się z kimś?
P: Tak.
R: Czy nauczyciele są fajni?
P: Yhym..
R: Macie dużo prac domowych
P: Niee, mało.
Ale czasem wykazują też więcej entuzjazmu
"To najwspanialsza szkoła na świecie!!"
 Mamy nadzieję, że ten entuzjazm zostanie z nimi co najmniej do końca
roku szkolnego. Ponieważ wiemy, że nasza szkoła naprawdę jest
wspaniała, nie jest to życzenie bezpodstawne...

                                                                              Estera Matyja- Garbiec

Zdjęcie pochodzi z zasobów internetu.

.

.
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Fotorelacja-
Z ŻYCIA SZKOŁY
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	I ETAP BIEGÓW  PRZEŁAJOWYCH

	27.09.2019 w Parku Grabek odbyły się biegi sztafetowo-przełajowe.  Nasza szkoła wypadła bardzo dobrze. Jeżeli chodzi o starsze dziewczęta z klas VII-VIII to spisały się na medal. Zajęły pierwsze miejsce wygrywając z SP7 i SP1.  W składzie: Hanna Wróblewska, Natalia Biernat, Dominika Bienias, Weronika Lubszczyk, Aleksandra Dubiel i Olga Dziedzic.   W kategorii dziewcząt młodszych klas IV-VI zajęliśmy drugie miejsce, a w kategorii chłopców pierwsze.
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